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Protokół nr XXVIII/2022 
 

 
z sesji Rady Miejskiej w Modliborzycach odbytej w dniu 22 marca 2022 roku                                        
w godzinach 14.00 -17.00  w  sali konferencyjnej w Urzędzie Miejskim w Modliborzycach. 
 
Ad pkt 1.  Otwarcie sesji. 
 
 Pan Adam Kapusta – otwieram  XXVIII sesję Rady Miejskiej w bieżącej VIII 
kadencji samorządu w Modliborzycach. Witam Panie i Panów Radnych.  informując, że 
materiał z dzisiejszego posiedzenia jest rejestrowany i transmitowany przy pomocy urządzeń 
utrwalających obraz i dźwięk, W imieniu swoim i Państwa Radnych witam gości 
zaproszonych, a są dziś z nami obecni: Skarbnik Gminy Pani Barbara Jarosz, Dyrektor 
Samorządowego Przedszkola w Modliborzycach, Dyrektor Biblioteki u Kazimierza. Miejsko-
Gminnej Biblioteki Publicznej im. Kazimierza Zielińskiego w Modliborzycach Pani Marta 
Frączek, Radca Prawny Pan Tomasz Barszcz, Kierownik Referatu Organizacyjnego Pani 
Irena Błojda, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Bożena Skowrońska, 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Modliborzycach  Pan Andrzej Rząd, Witam również 
Panie i Panów sołtysów. W tym momencie przechodzimy do potwierdzenia listy obecności 
radnych. Dziękuję bardzo, informuję, że w obradach dzisiejszej sesji uczestniczy 13 radnych. 
Nieobecni radni; Rafał Żołynia i Krzysztof Szumliński. Obecnych 13 radnych spośród 
członków rady stanowi niezbędne quorum i dzisiejsze obrady są prawomocne i wszelkie inne 
podejmowane rozstrzygnięcia również.   
 
Ad. pkt 2.   Zatwierdzenie porządku obrad.  
 
 Pan Adam Kapusta –  porządek obrad został radnym przekazany wraz z materiałami 
na dzisiejszą sesję. Państwo radni mogli zapoznać się z przygotowanym porządkiem obrad. 
Zostały wprowadzone modyfikacje do porządku obrad, które za chwilę przeczytam, czy są od 
Państwa radnych jeszcze jakieś uwagi do przedstawionego porządku ? Jeżeli nie ma to 
przedstawię proponowany porządek obrad wraz z modyfikacją;  
1.   Otwarcie sesji. 
2.   Zatwierdzenie porządku obrad.   
3.   Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 1 lutego 2022 roku. 
4.   Informacja z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 01 lutego 2022 roku. 
5.   Interpelacje radnych. 
6.  Przedstawienie wniosków stałych komisji Rady Miejskiej oraz sprawozdań z działalności 
komisji  za rok 2021. 
7. Sprawozdanie    z   realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki   i  Rozwiązywania    
Problemów  Alkoholowych  i Narkomanii za rok 2021. 
8. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Modliborzyce z organizacjami    
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
rok 2021. 
9. Sprawozdanie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Modliborzycach                              
z realizacji „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Modliborzyce na lata 
2016-2025” za rok 2021 oraz plan na 2022 rok.  
10. Sprawozdanie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Modliborzycach                            
z działalności Ośrodka w 2021 roku. 
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11. Sprawozdanie Przewodniczącego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie w Modliborzycach z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025” za rok 2021. 
12. Sprawozdanie Burmistrza Modliborzyc z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny                             
i systemu pieczy zastępczej za 2021 rok. 
13. Podjęcie uchwał: 
      1)  w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Modliborzyce na 
rok 2023 środków stanowiących fundusz sołecki, 
      2) w sprawie Regulaminu udzielania „Stypendium Burmistrza Modliborzyc" za wysokie 
wyniki w nauce dla uczniów szkół ponadpodstawowych, dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Modliborzyce, 
      3) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na terenie gminy Modliborzyce na rok 
2022,                                                  
     4)  w sprawie zmian w budżecie gminy w 2022 roku,                                                                                                              
     5)  w sprawie zmian prognozy wieloletniej, 
     6) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w sprawie 
opracowania strategii ponadlokalnej obejmującej gminy: Janów Lubelski, Modliborzyce, 
Dzwola i Godziszów, 
     7) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej przez Gminę 
Modliborzyce, 
     8)  w sprawie przekazania petycji według właściwości, 
     9) w sprawie poręczenia przez Gminę Modliborzyce zobowiązania z tytułu kredytu 
bankowego zaciągniętego przez Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania „Leśny Krąg”                      
z siedzibą w Janowie Lubelskim. 
14. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
15. Zapytania i wolne wnioski radnych i gości zaproszonych. 
16. Zamknięcie sesji.   
 
Czy są pytania, uwagi do przedstawionego porządku obrad wraz z modyfikacją, a porządkiem 
jaki został przesłany z materiałami na sesję ? Nie widzę. Przechodzimy do zatwierdzenia 
porządku obrad poprzez głosowanie. Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzam, że 13 
radnych jest „za” przyjęciem porządku obrad, „przeciw”- 0 radnych,  „wstrzymał się” – 0 
radnych.  Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
       
Ad. pkt  3.  Przyjęcie protokołu  z poprzedniej sesji z dnia 01 lutego 2022  roku   
                                                 

Pan Adam Kapusta – Protokół z poprzedniej sesji był przygotowany, pozwoliłem 
sobie zapoznać się z jego treścią i wnieść 2 poprawki w Biurze Obsługi Rady. Protokół                         
w wersji ostatecznej jest na stole prezydialnym i można się z nim zapoznawać. Pozwoliłem 
sobie na taką czynność, ponieważ poprzednia sesja była dosyć rozbudowaną gdzie bardzo 
dużo osób i głosów było zabieranych w dyskusji i też należy mieć świadomość, że protokoły, 
a ten z ostatniej sesji liczy 15 stron. Te protokoły są przez nas zatwierdzane i są publikowane, 
są to dokumenty, które za jakiś czas będą do wglądu bo są w Biuletynie Informacji 
Publicznej. Jeżeli chcemy żeby te protokoły odzwierciedlały ich sens i tematy dyskusji                      
i wielowątkowość tych dyskusji to musimy zadbać, aby były należycie zredagowane. 
Chciałbym też zaproponować jeśli byłaby chęć ze strony państwa radnych to żeby zadbać                 
o to, żeby kolejne protokoły, nie wskazuję tutaj jakiejś kolejności, ale żeby była taka osoba 
spośród rady, radny recenzent, który przedstawi nam, że ten protokół rzeczywiście 
odzwierciedla to co było podejmowane na sesji i o czym były dyskusje i możemy wtedy                      
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z czystym sumieniem zatwierdzić go po czym glosowanie. Taka jest moja propozycja w tym 
momencie ja przedstawiam ten protokół i to co się działo na poprzedniej sesji i zwracam się 
do państwa radnych o zatwierdzenie poprzez głosowanie. Stwierdzam, że ten protokół jest 
odzwierciedleniem obrad sesji.   
Kto z państwa jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji ?. Chwileczkę mamy problem 
z przekierowaniem komunikatu na nasze tablety.  
Ze względów technicznych odbędzie się głosowanie imienne poprzez podniesienie ręki.                    
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzam, że 12 radnych jest „za” przyjęciem porządku 
obrad, „przeciw”- 0 radnych,  „wstrzymał się” – 1 radny.  Imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 4. Informacja z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 01 lutego 2022 roku.  
 

 Pan Witold Kowalik – przestawił informację z realizacji uchwał podjętych na sesji  
w dniu  01 lutego 2022 roku wraz z wyjaśnieniem. W jednej z podjętych uchwał                         
w sprawie wyznaczenia miejsc handlu rolników i ich domowników produktami rolnymi lub 
spożywczymi oaz regulaminu tego handlu, nadzór uchylił w § 4 ust. 2. „W przypadku nie 
stosowania się do warunków określonych w ust. 1 nastąpi usunięcie handlującego na jego koszt”,                            
§ 5  „Na targowisku obowiązuje zakaz spożywania napojów alkoholowych”  i § 10 „Osoby nie 
przestrzegające postanowień niniejszego regulaminu mogą zostać usunięte z targowiska”.  
Informacja z realizacji uchwał  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 Pan Adam Kapusta – dziękuję Panu Burmistrzowi, czy są pytania, uwagi do 
przedstawionej informacji ?,  jeśli nie ma przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszych 
obrad. 
 
Ad. pkt  5.  Interpelacje radnych. 
 

Pan Adam Kapusta – chciałbym poinformować, że w dniu dzisiejszym wpłynęła 
interpelacja złożona przez radnego na moje ręce. Złożona interpelacja spełnia wymogi 
formalne zgodne w wymogami ustawy. Interpelację przekazuję Panu Burmistrzowi, celem 
rozpatrzenia i udzielenia odpowiedzi.  
 
Ad. pkt 6.  Przedstawienie wniosków stałych komisji. 
 
 Pan Adam Kapusta – W tym punkcie wniosków stałych komisji nie było, natomiast 
jeśli chodzi o sprawozdania z działalności komisji za poprzedni rok, to aby zachować 
sprawność przebiegu obrad to chciałbym, aby te sprawozdania były jako załączniki do 
protokołu dzisiejszych obrad. One są oczywiście przygotowane, każda komisja przygotowała                      
i opracowała i posiada sprawozdanie. Jeśli nie byłoby uwag, to przechodzimy do następnego 
punktu.  
 
Ad. pkt 7.  Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i Rozwiązywania    
Problemów  Alkoholowych  i Narkomanii za rok 2021. 
 
 Pan Witold Kowalik – przedstawił  Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  
Profilaktyki  i Rozwiązywania    Problemów  Alkoholowych  i Narkomanii za rok 2021. 
Stan  środków finansowych  uzyskanych  z  opłat  za  wydane  zezwolenia na sprzedaż  
napojów  alkoholowych  w  roku  2021  wynosił  -  96 893,03 zł,  środki wydatkowano: 
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1. Uczniowie klas I-III szkoły podstawowej w Zespole Szkół                                         
w Modliborzycach  w  miesiącu marcu przeprowadzili  akcję profilaktyczną pn; ”Trenuj 
zdrowo”. W akcji udział wzięło 64 uczestników. Dofinansowanie kosztów 
przygotowania i przeprowadzenia akcji profilaktycznej oraz nagrody w postaci strojów 
sportowych dla najlepszych talentów sportowych – kwota - 1 000,00 zł. 
2. Parafia Wierzchowiska (ksiądz, ministranci i schola) w dniu 28 czerwca  2021 roku 
zorganizowała akcję profilaktyczną skierowaną do dzieci i młodzieży pod nazwą  
„Radość dzielona z innymi…” W tej akcji uczestniczyło 42 dzieci i młodzieży. Akcja 
miała charakter cykliczny, zajęcia odbywały się również w okresie wakacji. 
Organizowany był grill, podczas którego przeprowadzano konkursy na najciekawsze 
przedstawienie, na najciekawsze plakaty nawiązujące do tematyki szeroko pojętej 
profilaktyki uzależnień jak: alkoholizm, narkomania, nikotynizm i cyber-przemoc.                            
Za najlepsze przedstawienia i najlepsze plakaty ufundowane były nagrody w postaci 
piłkarzyków stołowych, słodyczy, gier planszowych i zręcznościowych. 
Kwota dofinansowania akcji profilaktycznej - 2 243,41 zł. 
3. Gminny Ośrodek Kultury w Modliborzycach wraz z młodzieżą z Dąbia  i Lutego w dniu                             
1 sierpnia 2021 roku zorganizowali piknik który miał na celu potrzeby upowszechniania 
wiedzy wśród dzieci, młodzieży i dorosłych na temat uzależnień, ich konsekwencji oraz 
dostępnych form pomocy. Podczas pikniku odbyła się akcja profilaktyczna „NIE PIJĘ, NIE 
PALĘ !!!” gdzie dzieci młodsze i starsze przedstawiły prezentację dotyczącą negatywnych 
skutków dla zdrowia palenia papierosów oraz spożywania alkoholu. Został zorganizowany 
konkurs na najciekawszy plakat pt. „NIE PIJĘ, NIE PALĘ !!!”.  Po zakończeniu prezentacji                      
i wyboru najciekawszego plakatu zostały wręczone nagrody i rozpoczęto różnego rodzaju 
zabawy dla dzieci i młodzieży z animatorem, zjeżdżanie i zjeżdżalnie oraz poczęstunek dla 
wszystkich uczestników pikniku. W akcji udział wzięło około 80 osób. Kwota 
dofinansowania powyższej akcji - 1 000,00 zł. 
4. Parafia Brzeziny zorganizowała wyjazd dla dzieci i młodzieży w dniu 17 sierpnia 
2021 roku w formie pielgrzymki śladami Jana Pawła II. Podczas pielgrzymki 
uczestnicy przedstawili zagrożenia dla zdrowia i życia wynikające z picia alkoholu, 
palenia papierosów i zażywania narkotyków. Przedstawili czynniki chroniące przed 
uzależnieniami. W pielgrzymce udział wzięło 30 osób. Kwota dofinansowania wyjazdu 
- 1 000,00 zł. 
5.  Biblioteka u Kazimierza wraz z filią w Wolicy Pierwszej zrealizowała program 
„Profilaktyka w Bibliotece”. Podczas spotkań przeprowadzono zajęcia profilaktyczno - 
edukacyjne dla dzieci, młodzieży oraz dorosłych o tematyce wszelkiego rodzaju 
uzależnieniach. W okresie wakacji odbywały się cykliczne zajęcia profilaktyczne; 
(zajęcia plastyczne, konkursy, zabawy, różnego  rodzaju zagospodarowania wolnego 
czasu i jak prowadzić zdrowy tryb życia wolny od nałogów, rajd rowerowy, pogadanki 
nt. zdrowego trybu życia).  Do przygotowania i przeprowadzenia tych zajęć zakupiono 
materiały papiernicze, gry planszowe, filmy. Dla uczestników (dzieci) zakupiono 
symboliczne nagrody i przygotowano poczęstunek. Zakupiono książeczki dla bibliotek                        
o tematyce przeciwdziałanie alkoholizmowi, narkomanii i przemocy. W realizowanym 
programie udział wzięło około 160 osób. Koszt przygotowania i przeprowadzenia 
programu „Profilaktyka w Bibliotece” -  3 535,81 zł.                                                                                             
6. Dofinansowano wyposażenie placów zabaw przy Zespole Placówek Oświatowych                           
w Stojeszynie Pierwszym i przy Samorządowym Przedszkolu w Modliborzycach na 
kwotę - 63 043,65 zł.  
7. Dofinansowano koszt wyjazdu 35 dzieci z rodzin dysfunkcyjnych z terenu gminy 
Modliborzyce do Gdańska zorganizowanego przez powiat janowski kwota - 3 300,00 zł. 
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8. W roku sprawozdawczym przekazano środki na działalność Zespołu Interdyscyplinarnego 
w Modliborzycach – kwota - 2 430,09 zł.  
9. W dniu 22 grudnia 2021 roku odbyło się szkolenie dotyczące zmiany ustawy                                             
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w zakresie zmian                              
w wydawaniu zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych - koszt szkolenia - 429,00 zł. 
10. W roku sprawozdawczym komisja zaopiniowała 20 wnioski o wydanie zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych.  
Komisja przeprowadziła z 2 osobami rozmowę motywującą celem podjęcia leczenia 
odwykowego. Jedna osoba została skierowana do Poradni celem zdiagnozowania. Koszt 
przeprowadzonej diagnozy - 380,00 zł. 
11. Komisja w roku 2021 odbyła 5 posiedzeń. Wynagrodzenie członków Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomani  w postaci  diety - 
20 160,00 zł. Ogółem w roku 2021 wydatkowano -  98 521,96 zł. 
 
 Pan Adam Kapusta – dziękuje Panu Burmistrzowi za przedstawienie sprawozdania. 
Proszę czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania ? Jeśli nie ma uwag, to 
rozumiem, że rada zapoznała się ze sprawozdaniem.  
 
Ad. pkt 8. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Modliborzyce                                    
z organizacjami  pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2021.   
 
 Pan Witold Kowalik – przedstawił kwotowo sprawozdanie z realizacji Programu 
współpracy Gminy Modliborzyce z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2021 wraz z objaśnieniem.   
Program współpracy przyjęty został przez Radę Miejską w Modliborzycach uchwałą                                 
Nr XIX/112/2010 z dnia 24 listopada 2010 roku.  W ramach programu został ogłoszony jeden 
konkurs na realizację zadań o charakterze pożytku publicznego. Do konkursu przystąpiło                       
4 podmioty. Po rozpatrzeniu ofert podpisano 4 umowy. Na realizację zadań udzielono dotacji: 
1) w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej 

a) Uczniowski Ludowy Klub Sportowy „SPRINT” Wierzchowiska Pierwsze 153,  
23-310 Modliborzyce, na zadanie pod nazwą „Zagrajmy w piłkę”, kwota dotacji 
19 500,00 zł  

b) Uczniowski Klub Sportowy Judo Team Modliborzyce, ul. Ogrodowa 6, 23-310  
Modliborzyce, na zadanie pod nazwą „Judo-powrót do formy”, kwota dotacji  
48 500,00 zł 

c) Gminny Uczniowski Klub Sportowy w Modliborzycach, ul. Piłsudskiego 63,  
23-310 Modliborzyce, na zadanie pod nazwą „Multisport”, kwota dotacji 27 000,00 zł 

2) w zakresie działalności na rzecz osób niepełnosprawnych 
Caritas Diecezji Sandomierskiej, ul. Opatowska 10, 27-600 Sandomierz, na zadanie  
pod nazwą „Świadczenie nieodpłatnych usług pielęgnacyjno-socjalnych na rzecz osób 
niepełnosprawnych z terenu Gminy Modliborzyce w 2021 roku”, wysokość dotacji 
25 000,00 zł. Na realizację zadań o charakterze pożytku publicznego w 2021 roku 
przeznaczono kwotę 124 000 zł, z czego wykorzystano kwotę 120 000 zł.  Jeżeli są pytania, 
to proszę. Skoro nie ma żadnych pytań, uwag, to rada zapoznała się ze sprawozdaniem. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Pan Adam Kapusta – dziękuję Panu Burmistrzowi za przestawienie sprawozdania, czy 
są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania? Skoro nie ma przechodzimy do 
następnego punktu porządku obrad. 
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Ad. pkt 9. Sprawozdanie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Modliborzycach z realizacji „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Modliborzyce na lata 2016-2025” za rok 2021 oraz plan na 2022 rok.  
 
 Pan Adam Kapusta – sprawozdanie zostało przekazane w formie elektronicznej                             
i udostępnione do wglądu państwu radnym. Czy w związku z tym sprawozdaniem są jakieś 
pytania i uwagi? Rada zapoznała się ze sprawozdaniem i przyjęła do wiadomości.  
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. pkt 10. Sprawozdanie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Modliborzycach   z działalności Ośrodka w 2021 roku. 
 
 Pan Witold Kowalik – przedstawił w skrócie Sprawozdanie Kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Modliborzycach z działalności Ośrodka w 2021 roku. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 Pan Adam Kapusta – dziękuję Panu Burmistrzowi za przedstawienie sprawozdania                   
w formie finansowej, uznaję, że sprawozdanie zostało przyjęte. 
 
Ad. pkt 11. Sprawozdanie Przewodniczącego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Modliborzycach z realizacji „Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-
2025” za rok 2021. 
 
 Pan Witold Kowalik –  przedstawił w skrócie Sprawozdanie Przewodniczącego 
Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Modliborzycach 
z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025” za rok 2021. Sprawozdanie stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
 Pan Adam Kapusta – to sprawozdanie też zostało przedstawione radzie i radni 
zapoznali się z jego treścią. Jeżeli nie ma uwag to uznaję,  że zostaje przyjęte.  
 
 
Ad. pkt 12. Sprawozdanie Burmistrza Modliborzyc z realizacji zadań z zakresu wspierania 
rodziny i systemu pieczy zastępczej za 2021 rok. 
 
 Pan Witold Kowalik – przedstawił w skrócie Sprawozdanie Burmistrza Modliborzyc                     
z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za 2021 rok. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 Pan Adam Kapusta – dziękuje Panu Burmistrzowi za przedstawienie sprawozdania. 
Jeśli nie ma pytań, to uznaję, że rada przyjęła sprawozdanie.  
  
13. Podjęcie uchwał: 
 
1. XXVIII/177/2022 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
Modliborzyce na rok 2023 środków stanowiących fundusz sołecki. 
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Pan Witold Kowalik – przedstawił projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 
wyodrębnienie w budżecie gminy Modliborzyce na rok 2023 środków stanowiących fundusz 
sołecki. Na posiedzeniu komisji przedstawiłem swoje argumenty, powiem  teraz bo są obecni 
sołtysi. Fundusz sołecki jest niczym innym jak środkami, które trzeba wyodrębnić z budżetu 
gminy według ilości mieszkańców gminy i tak jak algorytm pozwala i przewiduje.                          
Są problemy takie, że fundusz powinien być rozliczany i realizowany przez sołtysa i radę 
sołecką. Czyli my powinniśmy otrzymać sprawozdanie, przedstawienie faktur, że to było 
zgodne z procedurą zamówień publicznych. Sołtysi przychodzą do nas, żeby pomóc 
rozliczyć. W każdej miejscowości robimy mniejsze, czy większe remonty i dla każdego 
sołectwa pieniądze, które są przydzielone to dajemy. 
Na posiedzeniu komisji mówiono, że jeśli jest sołtys aktywny to przyjdzie po środki                                     
i dostanie. Jeśli mamy większe inwestycje na które składamy wnioski i potrzeba nam środków 
na wkład własny, to jeśli wydzielimy fundusz sołecki w przybliżeniu w granicach 300 tys. 
złotych w skali roku to tych pieniędzy nie możemy uznawać za wkład własny, bo tych 
pieniędzy w budżecie już nie ma. Zdarza się, że budżet ma wolne środki przy różnych 
zadaniach, które mamy narzucone. Na przykład milion złotych w zależności od roku 
budżetowego i odejmując 300 tysięcy to jest już dużo mniej. Wtedy możemy składać wniosek 
na jakąś jedną inwestycje, natomiast jeżeli mamy go w całości to możemy przedstawiać go do 
dwóch trzech inwestycji. Elastycznie podchodzimy, żeby składać wnioski na poszczególne 
programy. Tak jak ostatnio był „Polski Ład” i trzeba było pieniądze zapewnić i my musimy te 
pieniądze mieć. Wobec tego jest propozycja z mojej strony, żeby tego funduszu nie 
wyodrębniać po to żebyśmy byli bardziej elastyczni. A wszystkim mogę gwarantować tak jak 
rok temu gwarantowałem, jeżeli są potrzeby w danym sołectwie do zrobienia to staramy się je 
rozwiązać, załatwić i zrobić. Po to jest Rada Gminy i gmina, żeby te problemy były 
załatwiane. Pani Skarbnik na komisji przedstawiała do czego ten budżet sołecki może być 
wykorzystany. Ludzie przychodzą po pieniądze z pomysłem, żeby zorganizować festyn                      
z funduszu sołeckiego, a potem jest problem z rozliczeniem, przychodzą do urzędu i trzeba 
pomóc, ale to nie o to chodzi. Jeżeli pieniądze są w budżecie ogólnym i jest to zgodne to 
pieniądze dajemy. Moja propozycja jest taka, żeby budżetu nie rozdzielać. Myślę, że przez 
ostatnie lata decyzja była słuszna. A co Rada przyjmie to będzie.  
 

Pan Adam Kapusta - dziękuję panu Burmistrzowi za przedstawienie projektu uchwały. 
Jeżeli są uwagi, pytania to proszę.  
 

Pan Mariusz Wieleba – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, 
Szanowni Państwo, ja oczywiście nie przekonam kolegów radnych do stanowiska                                       
jakie ja zajmuję, bo jestem w zdecydowanej mniejszości, to znaczy wynik głosowania  
za chwilę to potwierdzi, ale jesteśmy bezpośrednio po komisjach i rozmawialiśmy  
o tym. Ja konsekwentnie od kilku lat, jestem radnym 11 rok w radzie. Teraz w radzie  
miejskiej, a wcześniej w radzie gminy. Pamiętam czasy kiedy był fundusz sołecki  
tworzony i konsekwentnie ubolewam nad tym, że od kilku lat podejmujemy niezbyt  
dobre decyzje o nieutworzenie funduszu sołeckiego. Rzeczywiście zgadzam  
się z Panem Burmistrzem fundusz sołecki podobnie jak budżet obywatelski  
a to jest co innego,  jest tworzony po to, aby zmobilizować społeczeństwo 
i dać możliwość zadecydowania o tym co w mojej miejscowości w obrębie sołectwa 
danego (jest 24 sołectwa na terenie gminy Modliborzyce) jest najpilniejszego do zrobienia  
i to wtedy mieszkańcy o tym decydują, a nie Pan Burmistrz osobiście, to jest po to.  
To jest jedna sprawa, a druga to czym jest budżet obywatelski oczywiście 
Pan Burmistrz powiedział ładnie, wyodrębniona w budżecie gminy część pieniędzy,  
część środków publicznych, która jest częścią budżetu, to nie są jakieś dodatkowe pieniądze. 
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Proszę Państwa podejmowanie uchwały o tym, że nie tworzymy nie daje szansy skorzystania 
z tego, natomiast gdybyśmy nie podjęli uchwały o tym, że nie tworzymy to wtedy                             
z mocy prawa taka jest możliwość o utworzeniu.. Co oznacza, że jeśli ktoś nie będzie chciał 
skorzystać to nie skorzysta nie wystąpi z takim wnioskiem, a jeśli będzie chciał skorzystać to 
taką szansę miałby, a taka uchwała podjęcie jej pozbawia z automatu  wszystkich.  
Te pieniądze gdyby w roku budżetowym trzeba było skorzystać to te pieniądze nie przepadną, 
będą w budżecie gminy. Jedna rzecz o której Pan Burmistrz nie powiedział to korzyść,  
a powiedział można powiedzieć tylko o przeszkodach. Warto pamiętać o tym, że jeżeli byłby 
wykorzystany budżet to można liczyć na częściową dotację do 40 % i to jest fakt. I to nie jest 
też tak, że wykorzystamy pieniądze i nic z tego nie będziemy mieli, będą to dodatkowe środki 
do budżetu gminy. Ja nie przekonam na pewno koleżanek i kolegów radnych tych którzy 
głosowali za takim rozwiązaniem rok temu czy dzisiaj na komisji. Natomiast konsekwentnie 
nie dla zasady, ja uważam, że nie po to wymyślili kiedyś ten fundusz sołecki żeby on tylko 
był tylko po to,  żeby dać możliwość i stworzyć taką regulację prawną w każdej gminie.  
 

Pan Adam Kapusta – dziękuję radnemu. Proszę radny Piotr Drzymała. 
 

Piotr Drzymała – Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Po pierwsze myślę,                           
że Pan Radny Wieleba powiedział wszystko to co chciałem dodać. Ja chciałem tylko dodać, 
że do tej pory co roku zapada decyzja o niezakładaniu tego budżetu. Ja jestem radnym 
pierwszą kadencję i myślę, że warto byłoby spróbować taki budżet wyodrębnić. Państwo 
sołtysi może nie wszyscy, ale u państwa ten fundusz funkcjonował wcześniej i był 
wyzerowany i myślę, że to nie jest konieczność. A tutaj Pan Burmistrz nie przekonująco dał 
takie argumenty, jak finansowanie dożynek. To finansowanie na posiedzeniach komisji było 
omawiane, w tej podstawie nie ma finansowania zgodnie z prawem. Trochę argumenty nie do 
końca trafione. Dziękuje.  
 

Pan Adam Kapusta – Rozumiem powagę sytuacji dopuszczam do głosu państwa 
sołtysów. Stanowisko oczywiście każdy potwierdza to, które wyrażał podczas obrad komisji 
bo komisje dłuższy czas zajmowały się tematem tego projektu uchwały i stanowiska były 
wyjaśniane.  
 

Pani Danuta Kolasa – Fundusz sołecki zależy od ilości mieszkańców.                                          
Są różne w naszej gminie wioski i wieś się starzeje. Na przykład ja raz wykorzystałam 
fundusz, kupiłam stoły, krzesła do świetlicy. To było konkretne załatwienie, procedura itd.                                
To kosztowało niecałe 10 tys. zł i gmina troszeczkę mi dołożyła bo brakowało.                                       
A dzisiaj konkretnie dostanę, druku sama nie wypełnię to chodzi o wkład własny, czyli czyn 
społeczny. Załóżmy, że ja zrezygnuję jako sołectwo Wolica Druga, to wtedy te środki 
przechodzą do budżetu. Moja wieś jest starzejąca się. Na przykładzie mojej wsi ja 
chciałabym, żeby te środki się skumulowały i wtedy coś konkretnie zrobić. Ja wypowiadam 
się o swoim sołectwie. 
 

Pan Adam Kapusta – jeżeli nie ma więcej uwag to przechodzimy do przegłosowania. 
Kto z państwa jest za przyjęciem uchwały dotyczącej funduszu sołeckiego w przedstawionej 
formie. Kto jest „za”, kto jest „przeciw” i kto się „wstrzymał?. Dziękuje za głosowanie                               
i informuję, że przy jednym głosie przeciw i dwóch wstrzymujących się i dwóch osobach 
nieobecnych, a więc 10 osób zagłosowało „za” przyjęciem uchwały, uchwała została przyjęta. 
Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Kolejny punkt 
dzisiejszego porządku obrad, przyjęcie uchwały w sprawie Regulaminu w sprawie 
stypendium.  
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2. XXVIII/178/2022 w sprawie Regulaminu udzielania „Stypendium Burmistrza 
Modliborzyc" za wysokie wyniki w nauce dla uczniów szkoły ponadpodstawowej, dla której 
organem prowadzącym jest Gmina Modliborzyce, 
 

Pan Witold Kowalik – przedstawił projekt uchwały w sprawie Regulaminu udzielania 
„Stypendium Burmistrza Modliborzyc" za wysokie wyniki w nauce dla uczniów szkoły 
ponadpodstawowej, dla której organem prowadzącym jest Gmina Modliborzyce wraz                            
z objaśnieniem. Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

Pan Adam Kapusta – dziękuje panu Burmistrzowi za przedstawienie projektu 
uchwały. Projekt uchwały pod tytułem „w sprawie Regulaminu udzielania Stypendium 
Burmistrza Modliborzyc za wysokie wyniki w nauce dla uczniów szkoły ponadpodstawowej, 
dla której organem prowadzącym jest Gmina Modliborzyce” był przedmiotem  obrad Komisji 
Rady Miejskiej w Modliborzycach i Komisji Oświaty. Dzisiaj też na wspólnym posiedzeniu 
uzyskał opinię pozytywną. Czy ktoś ma jeszcze jakieś uwagi co do projektu uchwały ?.                     
Jeśli nie ma to przechodzimy do przegłosowania. Kto z państwa jest „za” przyjęciem 
uchwały, kto jest „przeciw”, kto się” wstrzymał” ?. Dziękuje bardzo informuję, że uchwała 
została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za”. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 
Jeżeli nie będzie sprzeciwu państwa radnych to zaplanowalibyśmy przerwę po podpunkcie                 
7 punktu 13 dzisiejszego porządku obrad.  
 
3. XXVIII/179/2022 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki                                                        
i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na terenie 
gminy Modliborzyce na rok 2022,          
 

Pan Witold Kowalik - przedstawił projekt uchwały  w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu 
Narkomanii na terenie gminy Modliborzyce w roku 2022.  Projekt uchwały stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 
Tutaj uchwała trochę się zmieniła i załącznik dostosowany do obecnych przepisów.                             
Ja tylko podam, że na końcu jest komunikat w tej uchwale jakie mamy środki w roku 2022.  
Mamy 186 tys. złotych, z czego można powiedzieć 50 % czyli około 91 tys. zł. jest                                    
to dofinansowanie tworzenia placów zabaw. Czyli tak jak na komisjach mówiłem z roku                             
na rok chcemy wykorzystać te środki tak, żeby placów zabaw przybywało tam gdzie jest                         
to potrzebne. My budowaliśmy place zabaw i mamy 10 albo więcej do tej pory 
wybudowanych placów zabaw na terenie gminy i myślę, że w powiecie mamy najwięcej 
placów zabaw. Na początku było, że każda wioska chce, a dzisiaj 20 % tych placów jest 
zarośnięta. Także to trzeba na spokojnie przemyśleć, bo to są nasze pieniądze, które 
wydajemy i żeby one służyły mieszkańcom i dzieciom. Bo wspólnie z placem zabaw robimy 
drobne siłownie dla dorosłych. Ale żeby to wykorzystywać przynajmniej tak,  żeby nie mogły 
rosnąć chwasty. Ponieważ zdajecie sobie sprawę jeśli jest to użytkowane to trawa i chwasty 
nie rosną. Dlatego jestem za tym,  żeby robić jeżeli jest potrzeba. Jeżeli są pytania proszę 
bardzo. 
 

Pan Adam Kapusta – dziękuje Panu Burmistrzowi za przedstawienie projektu 
uchwały. Jeżeli są pytania, uwagi to proszę ? Jeżeli nie ma to przechodzimy                                     
do przegłosowania projektu uchwały. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem                              
uchwały. Kto jest „za”, kto jest „ przeciw”, kto się „wstrzymał” ? Dziękuje bardzo.                    
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Informuję, że uchwała została jednogłośnie przyjęta „13”głosami „za”. Imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
4.    XXVIII/180/2022 w sprawie zmian w budżecie gminy w 2022 roku,          
 
 Pan Witold Kowalik – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy w 2022 roku wraz o objaśnieniem. Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Zwiększenie dochodów: 
Zadania własne 
1. Dział 720 – Informatyka, rozdział 72095 – Pozostała działalność § 2057 o kwotę 

26.829,00 zł – dotacja celowa na realizację projektu „Wsparcie dzieci z rodzin 
pegeerowskich w rozwoju cyfrowym – Granty PPGR” w ramach programu Operacyjnego 
Polska Cyfrowa na lata 2014-2020. 

2. Dział 750 – Administracja publiczna, rozdział 75023 – Urzędy gmin § 2057 o kwotę 
207.420,00 zł – dotacja celowa na realizację projektu „Cyfrowa Gmina” w ramach 
programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020. 

3. Dział 758 – Różne rozliczenia, rozdział 75801 – Subwencje ogólne z budżetu państwa 
§ 2920 o kwotę 25.960,00 zł. 

4. Dział 851 – Ochrona zdrowia, rozdział 85195 § 2180 o kwotę 450,00 zł – środki 
z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19na realizację dowozu mieszkańców na 
szczepienia przeciwko COVID-19. 

5. Dział 600 – Transport i łączność, rozdział 60016 § 6350 o kwotę 332.135,29 zł – środki                     
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na dofinansowanie zadania inwestycyjnego 
„Przebudowa drogi gminnej nr 108710L od km 0+000 do km 0+811,5 w miejscowości 
Stojeszyn Drugi”. 

6. Dział 801 Oświata i wychowanie, rozdział 80104 – Przedszkola § 2030 o kwotę 
5.286,00 zł z tyt. dotacji na realizację zadań z zakresu wychowania przedszkolnego. 

7. Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90005 – Ochrona 
powietrza atmosferycznego § 6299 o kwotę 10.000,00 zł – wpłaty mieszkańców na udział 
w projekcie „Odnawialne źródła energii w Gminie Modliborzyce”. 

Zadania zlecone 

1. Dział 852 – Pomoc Społeczna, rozdział 85295 – Pozostała działalność § 2010 o kwotę 
161.052,00 zł – dotacja celowa na sfinansowanie wypłat dodatków osłonowych oraz 
kosztów obsługi tego zadania. 

Razem zwiększenie dochodów 769.132,29 zł 

Zwiększenie wydatków 
Zadania własne 
1. Dział 600 – Transport i Łączność, rozdział 60016 – Drogi publiczne gminne – zwiększa 

się wydatki inwestycyjne o kwotę 680.000 zł; z przeznaczeniem realizację zadania 
inwestycyjnego „Przebudowa drogi gminnej nr 108710L od km 0+000 do km 0+811,5                     
w miejscowości Stojeszyn Drugi” 

2. Dział 720 – Informatyka, rozdział 72095 – Pozostała działalność, zwiększa się wydatki 
bieżące, na projekty finansowane z udziałem środków unijnych o kwotę 26.829,00 zł na 
realizację projektu „Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym – 
Granty PPGR” realizowanego w w ramach programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na 
lata 2014-2020.  
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3. Dział 750 – Administracja publiczna, rozdział 75023 – Urzędy gmin zwiększa się wydatki 

bieżące o kwotę 207.420,00 zł – z przeznaczeniem na realizację projektu „Cyfrowa 
Gmina” w ramach programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020. 

4. Dział 757 – Obsługa długu publicznego, rozdział 75704 – Rozliczenia z tytułu poręczeń                         
i gwarancji o kwotę 10.000,00 zł z przeznaczeniem na poręczenie kredytu zaciągniętego 
przez grupę „Leśny Krąg” – z terminem spłaty do 31.12.2022 r. 

5. Dział 801 – Oświata i wychowanie: 
 Rozdział 80101 – Szkoły podstawowe, zwiększa się wydatki na realizację zadań 

statutowych o kwotę 38.030,00 zł; 
 Rozdział 80149 – realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji w 

przedszkolach zwiększa się wydatki o kwotę 37.800,00 zł  z tego: 
o Wynagrodzenia wraz z pochodnymi o kwotę 35.600,00 zł, 
o Świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 2.200,00 zł 

 Rozdział 80150 - – realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji 
w szkołach podstawowych zwiększa się wydatki na wynagrodzenia o kwotę 128,00 zł, 

 Rozdział 80152 - – realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji 
w szkołach średnich zwiększa się wydatki na wynagrodzenia o kwotę 1.266,00 zł, 

6. Dział 851 – Ochrona zdrowia, rozdział 85195 – Pozostała działalność - zwiększa się 
wydatki na zadania statutowe o kwotę  450 zł. z przeznaczeniem na transport 
mieszkańców na szczepienia przeciwko COVID-19. 

7.  Dział 900 – Gospodarka komunalna, rozdział 90005 – Ochrona powietrza 
atmosferycznego i klimatu - zwiększa się wydatki na zadania statutowe o kwotę 10.000 zł 
z przeznaczeniem na zwrot wpłaconych zaliczek po rezygnacji z udziału w projekcie 
„Odnawialne źródła energii w Gminie Modliborzyce” 

Zadania zlecone 

1. Dział 852 – Pomoc Społeczna, rozdział 85295 – Pozostała działalność zwiększa się 
wydatki bieżące o kwotę 161.052,00 zł – na sfinansowanie wypłat dodatków osłonowych 
oraz kosztów obsługi tego zadania, z tego: 
 

 Świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 157.894,00 zł 
 Wynagrodzenia wraz z pochodnymi o kwotę 361,00 zł 
 Na zadania statutowe o kwotę 2.797,00 zł 

Razem zwiększenia wydatków    1.172.975,00 
Zmniejszenia wydatków 

Zadania własne 

1. Dział 758 – Różne rozliczenia, rozdział 75818 -  Rezerwy ogólne i celowe, zmniejsza się 
rezerwę ogólną o kwotę 4.714,00 zł, z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków 
związanych z poręczeniem gwarancji „Leśny Krąg” 

2. Dział 801 – Oświata i wychowanie – rozdział 80150 - realizacja zadań wymagających 
stosowania specjalnej organizacji w szkołach podstawowych o kwotę 21.752,00 zł , 
w ramach przeniesienia w dziale 801, z czego 

 Na wynagrodzenia z pochodnymi o kwotę  19.552 zł, 
 Świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę  2.200,00 zł. 

 
Razem zmniejszenia wydatków 26.466,00 
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Zmiana przychodów i rozchodów 
Zwiększa się przychody budżetu o kwotę 684.117,71 zł do kwoty     3.725.069,71 zł 
Zwiększa się rozchody budżetu o kwotę 306.741,00 zł do kwoty       1.206.420,00 zł 
W przychodach i rozchodach wprowadza się kwoty udzielonych pożyczek z budżetu Gminy 
jak i ich spłat w roku budżetowym, 300.000,00 zł dla Parafii w  Modliborzycach oraz 
45.000,00 zł dla Spółdzielni PIONIER. 
Deficyt budżetu zwiększa się do kwoty 2.518.649,71 zł 
Budżet gminy po zmianach wynosi” 

 po stronie dochodów              32.253.733,29 zł 
  po stronie wydatków   34.772.383,00 zł  

 
Pan Adam Kapusta – dziękuje Panu Burmistrzowi za przedstawienie zmian                             

w budżecie w obecnym roku wraz z objaśnieniami. Jeżeli nie ma uwag to przechodzimy do 
przegłosowania uchwały w przedstawionej formie. Kto jest „za”, kto jest „przeciw”, kto się  
„wstrzymał” ? Uchwała została przyjęta jednogłośnie „13” głosami „za”. Imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
                                                                                                         
5.  XXVIII/181/2022 w sprawie zmian prognozy wieloletniej, 
 

Pan Witold Kowalik - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian prognozy 
wieloletniej wraz z objaśnieniem. Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
 

Pan Adam Kapusta – dziękuje za przedstawienie projektu uchwały i wyjaśnienia. 
Jeżeli są pytania i uwagi to proszę, jeżeli nie ma to przechodzimy do przegłosowania uchwały                                
w przedstawionej formie. Kto jest „za”, kto się  „wstrzymał”, kto jest „przeciw” ? Dziękuje 
bardzo jednogłośnie przyjęta uchwała „13” głosami „za”. Imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
6. XXVIII/182/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 
w sprawie opracowania strategii ponadlokalnej obejmującej gminy: Janów Lubelski, 
Modliborzyce, Dzwola i Godziszów.  
 

Pan Witold Kowalik - przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia międzygminnego w sprawie opracowania strategii ponadlokalnej 
obejmującej gminy: Janów Lubelski, Modliborzyce, Dzwola i Godziszów wraz                                  
z wyjaśnieniem. Projekt uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Proszę państwa ta współpraca jest potrzebna po to, by stworzyć i przygotować strategie 
ponadlokalną, która będzie potrzebna przy realizacji nowej perspektywy i finansowania 2021-
2027 do starania się o środki unijne. Jest to ujęte, że w ramach tej strategii te koszty 
opracowania będą podzielone proporcjonalnie do ilości mieszkańców, także każdy gmina                
za siebie płaci.  Jest to ważne, że mieliśmy ZIT , opracowali i ta strategia teraz wyjdzie tańsza 
bo jakbyśmy sami zaczęli robić, a tak to dużo więcej byśmy zapłacili, także to jest  
i z korzyścią dla samorządu naszego i nie tylko, ale również już będziemy mieli załatwioną 
strategię lokalną i mieli możliwość do starania się o środki zewnętrzne.  

 
Pan Adam Kapusta - dziękuje bardzo za przedstawienie projektu uchwały,  

jeżeli są jakieś uwagi i pytania to proszę ? Jeżeli nie to przechodzimy do przegłosowania 
uchwały. Kto jest „za” przyjęciem uchwały, kto jest „przeciw”, kto się „wstrzymał”?  
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Dziękuje bardzo uchwała została jednogłośnie przyjęta „13” głosami „za”. Imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
7.   XXVIII/183/2022 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej przez 
Gminę Modliborzyce, 

 
Pan Witold Kowalik - przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości gruntowej przez Gminę Modliborzyce wraz z wyjaśnieniem.  Projekt 
uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Proszę państwa część wie na pewno, ale 
przybliżę to jest Wierzchowiska Pierwsze „droga tzw. na góry”. Tam mieszkańcy oddają 
grunt praktycznie wszyscy oddają, natomiast jedna mieszkanka nie wyraża zgody, dlatego że 
nie jest jej to do niczego potrzebne, wyrazi zgodę pod warunkiem, że będzie zapłacone. Czyli  
żeby to sformalizować, żeby mogła ta inwestycja dalej być realizowana dlatego podejmujemy 
uchwałę, żeby to nabyć żeby dalej tą inwestycję realizować. Jeżeli są pytania to proszę.  

 
Pan Adam Kapusta – dziękuje Panu Burmistrzowi za przedstawienie projektu uchwały 

z wyjaśnieniem. Jeżeli nie ma uwag to przechodzimy do zatwierdzenia uchwały przez 
głosowanie. Kto z państwa jest za przyjęciem uchwały, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 
Dziękuje bardzo informuję, że uchwała została jednomyślnie przyjęta „13” głosami „za.” 
Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ogłaszam 15 minutową przerwę w obradach.  
 
W czasie przerwy. 
 
Mieszkaniec Gwizdowa – dziękuję Pani Woźniak z którą rozmawiałem dwukrotnie. Wiem, że 
była interwencja i droga wytrzymała pół roku. Obecnie to co zrobiono w lutym to jest 
katastrofa. Bardzo bym  prosił Państwa Radnych, żeby coś z tym zrobić. Nie można wysyłać 
człowieka jednego ze spycharką, który robi po bokach wały z tego kruszywa, które zostało 
przywiezione. Ktoś powinien przyjechać, uważam tak. Wiem, że Pan Burmistrz ma kłopoty 
finansowe, deficyt budżetowy i tak dalej, ale to są rzeczy nieodzowne. Dla nas to jest  życie. 
Bardzo bym prosił, może na jakiejś komisji się zjawię. Bo ja dalej będę aktywnie działał                  
w tym kierunku, żeby coś się zmieniło. Dziękuje.  

 
Pan Adam Kapusta - chociaż trwa przerwa bardzo proszę jakby Pan Burmistrz mógł 

się ustosunkować do prośby mieszkańca.  
 

Pan Witold Kowalik – faktycznie tam jak jest droga w stronę Dudków. Proszę państwa 
tak jak mówiłem „Polski Ład” skończył się 8 marca bo był przedłużany. Miał być do                             
15 lutego, a był przedłużany ostatecznie do 8 marca i jest zakończenie. Złożyliśmy wniosek                                
w ramach programu PGRy, bo wioska Gwizdów jest zaliczana do wiosek PGR-owskich. 
Złożyliśmy wniosek na dofinansowanie tej drogi. To jest od drogi powiatowej do drogi, która 
kończy się za Mierzwą gdzie jest skrzyżowanie. Tam dwie działki są uregulowane i są 
własnością gminy i mogliśmy to zrobić. Wystarczą teraz dobre „fluidy” żeby ten wniosek 
został pozytywnie rozpatrzony i będzie problem rozwiązany. Bo naprawdę przebudowa drogi 
była zrobiona, dokumentacja i wniosek jest złożony. Natomiast jakie będą ostateczne decyzje 
tego nie powiem, bo nie jestem w stanie.  

 
Mieszkaniec Gwizdowa – ja czytałem komunikat z Urzędu Marszałkowskiego właśnie                             
o tych pieniądzach, które są na drogi gminne i Modliborzyc nie było w ogóle. 
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Pan Witold Kowalik – to nie to,  ten wniosek idzie do  „Polskiego Ładu” ………… 
 

Mieszkaniec Gwizdowa – kto dysponuje tymi pieniędzmi? 
 

Pan Witold Kowalik – Prezes Rady Ministrów on dysponuje tymi pieniędzmi.  
 

Mieszkaniec Gwizdowa – jestem usatysfakcjonowany, że Prezes Rady Ministrów będzie                            
w Gwizdowie. 

 
Pan Witold Kowalik –  był konkurs i my złożyliśmy wniosek. Ja tutaj na komisjach 

tłumaczyłem. Był na wnioski leśne. Gmina, która się zalicza mogła była złożyć wnioski i my 
złożyliśmy. Natomiast jaka będzie decyzja  zobaczymy. Nie mogę tego powiedzieć, bo ja tego 
nie przewidzę.  

 
Mieszkaniec Gwizdowa – rozumiem bo też było podobnie z wodociągiem. Też pan nie dawał 
sobie ręki uciąć, a wodociąg jest. Może tak będzie i teraz.  

 
Pan Witold Kowalik – dlatego bądźmy pozytywnie nastawieni.  
 

Po przerwie. 
 

Pan Adam Kapusta – proszę o uwagę wznawiamy obrady dzisiejszej sesji Rady 
Miejskiej w Modliborzycach. Po tej przerwie ponownie sprawdzimy obecność. Proszę                                              
o wysłanie komunikatów. Dziękuje bardzo informuję, że jest obecnych 12 radnych, co 
stanowi quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. Wracamy do realizacji 
dzisiejszego porządku obrad.  
 
8. XXVIII/184/2022  w sprawie projektu przekazania petycji według właściwości, 
 

Pan Witold Kowalik - przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania petycji 
według właściwości. Projektu uchwały jako załącznik jest dołączony do niniejszego 
protokołu. Ta uchwała dotyczy, że petycję  może odpowiadać Sejmik Województwa 
Lubelskiego, a została skierowana do nas. Czyli organem, który jest do udzielenia odpowiedzi 
jest Sejmik Województwa Lubelskiego. Tutaj były konsultacje z panem mecenasem i została 
przegłosowana uchwała, że przekazujemy ją Sejmikowi Województwa Lubelskiego zgodnie                                 
z kompetencjami.  
 

Pan Adam Kapusta – dziękuje bardzo za przedstawienie projektu uchwały. Jeżeli nie 
ma uwag. Petycja dotyczy wyższych instancji, które mają kompetencje do rozstrzygania tych 
spraw, nie dotyczy naszych kompetencji. Jeżeli nie ma uwag to bardzo proszę przejdziemy do 
przegłosowania projektu uchwały. Kto z państwa jest „za” przyjęciem projektu uchwały, kto 
jest „przeciw”, kto się „wstrzymał”? Dziękuje bardzo uchwała została przyjęta jednogłośnie                            
„12” głosami „za” przy 3 osobach nieobecnych. Imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
9.  XXVIII/185/2022  w sprawie poręczenia przez Gminę Modliborzyce zobowiązania                                 
z tytułu kredytu bankowego zaciągniętego przez Stowarzyszenie Lokalna Grupa Działania 
„Leśny Krąg” z siedzibą w Janowie Lubelskim wraz z objaśnieniem. 
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Pan Witold Kowalik - przedstawił projekt uchwały w sprawie poręczenia przez Gminę 
Modliborzyce zobowiązania z tytułu kredytu bankowego zaciągniętego przez Stowarzyszenie 
Lokalna Grupa Działania „Leśny Krąg” z siedzibą w Janowie Lubelskim. Projektu uchwały 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Cały projekt ’’Leśny Krąg” jest 80 tys. złotych jest na 8 samorządów, bo 7 gmin plus powiat 
to jest 8 i każdy w takiej wysokości do 10 tys. złotych zabezpiecza. Ważne jest to, żeby ta 
Grupa działała z tego względu nawet, tak jak mówiłem wcześniej do tej udzielenia pożyczki 
bo z tej Grupy korzystamy. Ważne jest aby to było utrzymane i funkcjonowało. Myślę, że                                      
w przyszłości ta Grupa będzie w naszym banku będzie miała rachunek bo nie wszystkie banki 
jednakowo podchodzą do klienta.  
 

Pan Adam Kapusta - dziękuje panu Burmistrzowi za przedstawienie projektu uchwały. 
Czy są jeszcze jakieś uwagi ? Jeżeli nie ma to również przechodzimy do przegłosowania 
uchwały w proponowanej formie. Kto z państwa jest „za” przyjęciem uchwały, kto jest 
„przeciw”, kto się „wstrzymał?  Dziękuje bardzo uchwała została przegłosowana jednogłośnie 
„12” głosami „za”. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Dziękuje państwu przechodzimy do kolejnego punktu odpowiedzi na interpelacje radnych.   
 
14. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
 
 Pan Adam Kapusta – ten punkt pomijamy, przechodzimy do punktu Zapytania i wolne 
wnioski radnych i gości zaproszonych.  
 
15. Zapytania i wolne wnioski radnych i gości zaproszonych. 
 
 Pan Adam Kapusta – proszę czy ktoś z państwa radnych, gości zaproszonych chciałby 
zabrać głos ? Bardzo proszę Pan Piotr Drzymała. 
 
 Pan Piotr Drzymała – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, 
Szanowni Państwo. W nawiązaniu do uchwały w sprawie zakupienia nieruchomości w gminie 
Modliborzyce w związku z budową drogi chciałem nawiązać do mojej interpelacji w sprawie 
budowy drogi w Wolicy Drugiej. Jeśli będą takie potrzeby w przyszłości bo nie wszyscy 
mieszkańcy mogą przekazać grunt pod budowę tej drogi. Na razie większość tych 
mieszkańców będzie za budową tej drogi, aczkolwiek zabezpieczamy się na przyszłość. Mam 
nadzieję, że też Państwo wszyscy będą zgodni by nabyć nieruchomości w formie wykupu. 
Chciałbym nawiązać do sytuacji co się dzieje za granicą w Ukrainie i Rosji. Czy jest 
informacja ile osób przebywa na terenie gminy z Ukrainy?  Czy są dane jeśli chodzi o dzieci                           
i czy te dzieci będą uczęszczały do szkoły, myślę, że tak ?  Z informacji w powiecie wynika, 
że na dzień 20 marca w remizie OSP w Wierzchowiskach Pierwszych mamy ulokowane                        
18 osób, czy to jest jedno miejsce, czy mamy jeszcze gdzieś, cz mamy też rodziny, które 
przyjęły do siebie uchodźców ? Na stronie gminy widać, że są organizowane zbiórki, myślę, 
że będą dalej organizowane. Przydałaby się informacja dla mieszkańców gminy, ile mamy 
tych osób. Każdy z nas zastanawia się jak będzie dalej, sytuacja nie jest dobra. Możliwości 
mamy ograniczone. Jeszcze mam jedno pytanie do Pani Kierownik GOPS odnośnie 
zatrudnienia asystenta rodziny, czy jest planowane zatrudnienie takiej osoby w roku 2022 ?.  
Ze sprawozdania wynika, że nie był zatrudniony z braku wykształcenia, ale jest taka potrzeba. 
Dziękuję. 
 

Pan Adam Kapusta – dziękuję radnemu. Proszę radny Wiesław Wieleba. 
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 Pan Wiesław Wieleba – bardzo chciałbym prosić Pana Burmistrza o oświetlenie 
uliczne „Osieka”, myślę, że koszt nie będzie zbyt duży. Czy my jako samorząd odpowiadamy 
za te przewody telefoniczne ? Światłowód w Osieku położony jest na słupach i drzewa lecą na 
te przewody telefoniczne i niszczą., nie wiem kto się tym zajmie, czy my, czy 
telekomunikacja ? Dziękuję bardzo. 
 
 Pan Adam Kapusta – dziękuje bardzo. Proszę sołtys Pani Danuta Kolasa. 
 
 Pani Danuta Kolasa – Panie Burmistrzu ja bym chciała w imieniu wszystkich sołtysów 
podziękować Panu Przewodniczącemu i Panu Burmistrzowi za życzenia z okazji dnia sołtysa, 
które przekazaliście Państwo na stronie internetowej gminy. Dziękujemy. Liczę na wzajemną 
współpracę. 
 
 Pan Witold Kowalik – żeby sołtysi teraz pamiętali o nas 27 maja. 
 
 Pan Adam Kapusta – ja bardzo dziękuję Pani sołtys, że odwiedza naszą stronę 
internetową urzędu. Jest tam dużo cennych informacji. Dziękuję wszystkim Państwu sołtysom 
za obecność na dzisiejszej sesji, że są tak licznie. Tych gości zaproszonych częściowo trzeba 
usprawiedliwić ze względu, że trwają różnego rodzaju wideokonferencje i narady. 
Przekazywanie tych informacji z góry tutaj do nas na dół jest ważne. Warto też, żeby te 
informacje z sesji, pytania które padają np. do Pana Piotra Rogoży, żeby były stawiane 
pytania bo każdy potrzebuje tych odpowiedzi. 
Bardzo proszę radny Marcin Skupiński. 
 
 Pan Marcin Skupiński – ja też z prośbą o remont chodnika na Kolonii Zamek i jeszcze 
postawienie jednej lampy oświetleniowej w kierunku Wolica Kolonia (Folwark). 
 
 Pan Dariusz Szpyra – Panie Burmistrzu ja chciałbym zapytać o oświetlenie od Pana 
Czarnego do skrzyżowania, na jakim jest etapie, bo tam był złożony wniosek i do tej pory nie 
ma żadnej odpowiedzi. Naprawa dróg, bo jest tragedia; koło Pana Prężyny, Ne górce do  Pana 
Janika i Pani Jędzura. Tam jest asfalt, ale dalej droga wybiła się.  Droga do Folwarku bardzo 
rozjeżdżona i wybita. Pan Kotwica bardzo rozjeżdża nam te drogę ciężarówkami i my nie 
możemy dojechać do pól. Samochodem osobowym tą drogą nie przejedzie.  
 
 Pan Witold Kowalik – ale ma podjazd z drugiej strony. 
 
 Pani Iwona Lisowska – droga na Świnki, jest zgłoszona wybite doły i jeszcze droga na 
Jędzurę trzeba tam coś nawieźć i wyrównać.  
 

Pan Adam Kapusta – Dziękuje bardzo. Panie Burmistrzu, Wysoka Rado,  korzystając, 
że jesteśmy w tym punkcie zapytania i wolne wnioski. Chciałbym podziękować 
Kierownikowi Zakładu Gospodarki Komunalnej Panu Grzegorzowi Kwaśnikowi wraz                        
z pracownikami za pomoc bo dzięki tej pomocy zostało przygotowane pomieszczenie, żeby 
złożyć tą pomoc, która była dzisiaj rozdysponowana. Również podziękowania  
dla Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za tą pomoc w kwestii formalnej,  
że została profesjonalnie zorganizowana. W tej chwili jest rozdysponowane na pewno już gro 
tych produktów tej pomocy żywnościowej dla mieszkańców którzy zgłosili się wcześniej, 
zawnioskowali i zostały te wnioski rozpatrzone. Bardzo proszę kto jeszcze ma pytania, 
wnioski w tym punkcie. Jeszcze tak w kwestii formalnej. Zbliża się koniec marca,                                    
a kwiecień to jest termin, który my radni składamy oświadczenia majątkowe,  
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także przypominam państwu radnym, żeby tego terminu nie zaniedbać, nie zapomnieć o tym 
bo póki co dużo rzeczy się dzieje, które wpływ mają na bieg terminów, ale ten nie jest 
przesunięty. 
Bo to co się dzieje u naszego sąsiada wschodniego to cały czas każdy ma to na uwadze 
i obserwuje, co tam się dzieje bo naprawdę są to straszne rzeczy, świat wywraca się  do góry 
nogami. W tej chwili jest ta spec ustawa, którą Rząd, Sejm uchwalił Rzeczypospolitej 
Polskiej 9 marca, ale niektórych przepisów nie da się spełnić. Przepisy mówią jasno, 
że trzeba zadbać o uchodźców, o to żeby mieli tu oświatę, ochronę zdrowia, pomoc 
medyczną. Niektóre rzeczy już w kwestii zatrudnienia są regulowane i są to przepisy, które 
sprzyjają zatrudnieniu uchodźców. Wiadomo, że dużo tych uchodźców którzy do nas trafili                
są to kobiety ale dotyczy to wszystkich. Także przedsiębiorcy, pracodawcy minimum 
formalności spełniają i mogą takiego obcokrajowca zatrudnić. Nasze państwo też zapewnia 
im pomoc medyczną. Nie wiem jak to w tej chwili wygląda, bo prosiłem na dzisiejszą sesję 
Kierownika Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Modliborzycach, 
który nie jest w tej chwili obecny. Niektóre pytania co się pojawiają my nie wiemy jak na nie 
odpowiedzieć samemu sobie. Często też mamy pytania od mieszkańców. Nie mam 
możliwości przekazać ich tutaj wszystkich na sesji bo jest ich naprawdę dużo. Nawet to ile 
osób w tej chwili mamy. Czy te osoby korzystają z pomocy medycznej, ze świadczeń 
zdrowotnych, z oświaty ? Czy te osoby w naszym ośrodku korzystały z pomocy? W ośrodku 
czyli przychodni. Czy tych świadczeń przybywa czy jest ich mniej? Jak ta sytuacja wygląda 
w tym momencie ? Wszyscy jesteśmy tego ciekawi, bo Ci uchodźcy którzy przybywają                          
do nas oni też jakiejś prowizorki nie chcą. Oni chcą też żeby to było należycie zrobione,                                    
a my stajemy przed wielkim wyzwaniem. Te pieniądze niby mają być z budżetu państwa. 
Proszę bardzo w tym punkcie oddaje jeszcze  głos Radnemu Piotrowi Drzymała.  
 

Pan Piotr Drzymała – z tego co wiem nie mamy w Ośrodku Zdrowia lekarza pediatry. 
Wiemy, że to wynika nie z przyczyn gminy, ani nie chęci zatrudnienia tylko z deficytu braku 
takiej osoby na stanowisko. Jest wiele takich zapytań, dlatego też mam pytanie co dalej.  
Czy mamy plan działania, czy jakieś konkretne decyzje będą podejmowane w tym temacie? 
Dziękuje, 
 

Pan Adam Kapusta – Dziękuję za głos w tej dyskusji. Nie wiem może Pani Kierownik 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej ma jakieś informacje? Może Pan Burmistrz to na 
koniec, bo jeszcze pytania się pojawią. Niech te pytania się pojawiają bo te pytania 
dostaniemy zaraz od mieszkańców, bo każdy nas będzie pytał. Ta sesja też niefortunnie 
wypadła bo dyrekcja szkół jest na wideokonferencji. Nie wiem czy ta konferencja jeszcze 
trwa ?  Pani Sekretarz jest na wideokonferencji z Panem Ministrem. My też być może,                              
że jeśli będą takie środki to być może nasza przychodnia będzie się ubiegać o lekarza 
pierwszego kontaktu. Lekarza rodzinnego, i może innych specjalistów. Budynek jest dosyć 
dobrze wyposażony, lokal jest zadbany. Jeżdżę czasami po przychodniach w Lublinie i można 
wejść do budynku gdzie czas się zatrzymał, a tam są kolejki pacjentów bo tam jest specjalista.  
Więc musimy się postarać, żeby ten lokal nasz wykorzystać. Proszę oddaję głos                                    
Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.  
 

Pani Bożena Skowrońska – z mojej wiedzy na naszym terenie przebywa około 80 
uchodźców. Z jakimi problemami się spotykamy? O części pewnie nie wiemy.  
Ale Ci którzy trafili do Ośrodka Pomocy Społecznej, czyli Ci w Centrum Kultury Ludowej                                       
w Wierzchowiskach i Ci którzy są w mieszkaniach prywatnych. Jeżeli chodzi o służbę 
zdrowia z tym był problem dopóki nie było spec ustawy tak by mogli korzystać z bezpłatnej 
opieki zdrowotnej. A problemy były bo było dziecko i lekarz przyjął, ale receptę wypisał 



str. 18 
 

płatną 100 % bo nie mógł inaczej w tamtym czasie. Teraz już można.  
Może prośba jedynie taka tutaj do Pana Burmistrza, do państwa Radnych odnośnie lekarzy,  
żeby ich nie odprawiać z kwitkiem. Bo głównie mam na myśli to, że nie zawsze potrafią się 
porozumieć, nie potrafią powiedzieć natomiast mają różne dolegliwości. Była 80 letnia 
kobieta, która była u okulisty bo w ucieczce jej okulary gdzieś zgubiły się i czekanie                                
w kolejce najpierw do jednego lekarza potem do lekarza specjalisty. Myślę, że na razie                                 
z opieką medyczną jest dalej problem. Problem jest nie tylko tam. Jeżeli uchodźcy 
przebywają w rodzinie, chociażby na wsi w Wierzchowiskach i gospodarz tego domu uzyska 
40 zł na jedną osobę 40 razy 30 dni to mamy 1200 zł. Nie mówimy tylko o dzieciach, to musi 
być matka i ktoś jeszcze. Jest to na byt, utrzymanie, odzież, na jedzenie na wszystko.                                   
I my teraz te środki nie wiemy jak to jest z podwójnym finansowaniem. Czy jeśli dostali                              
na wyżywienie to czy możemy dać drugi raz. My tego nie wiemy dzwonimy po instytucjach, 
ale nikt tego nie wie. Takie jest duże niedomówienie. Najważniejsze na ten moment,                                 
aby mieli spokój i mieli co jeść. Tyle mam takich informacji.  
 

Pan Adam Kapusta – dziękuję, bardzo proszę sołtys Katarzyna Głąb  
 

Pani Katarzyna Głąb – ja jeszcze chciałam nadmienić, że popieram zdanie Radnego 
Piotra Drzymały o tym by w Ośrodku Zdrowia pojawił się lekarz pediatra dostępny dla dzieci. 
Aczkolwiek wiadomo z przyczyn zdrowotnych pediatry w Ośrodku nie było. Jeśli lekarz 
przyjmuje jednego dnia chore dzieci, a drugiego dnia zdrowe bo jest to dzień szczepień.                       
To bardzo bym prosiła o postaranie się albo żeby zwiększyć etat tej Pani, żeby była większa 
dostępność do pediatry. Albo o zatrudnieniu pediatry na dzień szczepienia.  
 

Pan Adam Kapusta – bardzo proszę sołtys Dariusz Szpyra  
 

Pan Dariusz Szpyra – ja się przyłączam do Pani sołtys. Sam ostatnio miałem dzieci 
chore i 3 dni trzeba czekać na prywatne przyjęcie. Tutaj dziecko zostało przyjęte i na kaszel 
dostało sól fizjologiczną. Dziecko 6 i 7 lat.  
 

Pan Adam Kapusta – proszę sołtys Iwona Lisowska  
 

Pani Iwona Lisowska – chciałam zapytać bo była rozmowa kiedyś, żeby lekarz 
kardiolog przyjmował u nas w Ośrodku nawet prywatnie  raz w miesiącu. Bo wszyscy jeżdżą 
albo do Janowa, a tam też jest ciężko się dostać. 
 

Pan Adam Kapusta – nie mamy informacji, że są takie próby czy były takie próby, czy 
rzeczywiście to już nie ma szans. Tutaj też można dojechać i ten lokal jest. Także może tutaj 
trzeba ponowić bo dla osób, które tutaj mieszkają będzie lepiej dojechać. W tym momencie 
nie ma już chyba chętnych osób do zabrania głosu to jeżeli mogę proszę o zabranie głosu 
Pana Burmistrza.  
 

Pan Witold Kowalik – może zacznę od tego, że na dzień dzisiejszy na terenie 
województwa lubelskiego granice przekroczyło 1 018 000 mieszkańców Ukrainy. Naprawdę 
było to podane  na konferencji, która była o godzinie 11.00 i Wojewoda podawał.  
Wcześniej przekraczało tam 80 tys. może i więcej. W ciągu doby natomiast ostatniej  
doby przekroczyło 13 382 osoby. Nie w ogóle na wszystkich częściach województwa 
lubelskiego. Ja nie mówię o województwie podkarpackim tylko ogólnie o województwie 
lubelskim. Proszę państwa sytuacja z uchodźcami jest trudna dla wszystkich,  
natomiast nie wszyscy jednakowo  też podchodzą. Dlaczego jestem w stanie tak powiedzieć.          
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Dlatego, że na przykład jako gmina, która wzięła odpowiedzialność i zabezpieczenie miejsca 
lokalowego dla uchodźców, mamy na dzień dzisiejszy 18 osób i my jako gmina 
odpowiadamy za to. Na kwaterach prywatnych jest w granicach 60 osób.  
Z dnia na dzień zmienia się o każdej godzinie. I może być tak, że będzie brakować środków 
bo z rezerwy kryzysowej wzięliśmy 20 tys. złotych, które przeznaczyliśmy na finansowanie                                 
i zabezpieczenie podstawowych potrzeb uchodźcom. Chciałbym wszystkim mieszkańcom 
podziękować za to, że złączyli się, składali dary i dalej składają, żeby pomóc uchodźcom.                    
My na dzień dzisiejszy oprócz leków nie wysyłaliśmy nic. Z tego względu, że liczyliśmy                             
się z tym, że będziemy mieli na miejscu uchodźców i trzeba im w jakiś sposób pomóc.                          
Także tutaj robimy wszystko żeby pomóc. Dzieci, które są na terenie gminy, praktycznie                          
kto wyraził zgodę nie tylko to co gmina, ale wszystkie dzieci, które zgłosiły akty do szkoły 
czy przedszkoli zostały przyjęte i zabezpieczone. Także pod tym względem nie ma tutaj                                 
z naszej strony staramy się robić to jak najlepiej. Ponadto szykujemy jeszcze jeden lokal                                         
w którym  będziemy mogli przyjąć ewentualnie 15 osób, które będą potrzebowały. 18 osób 
mamy w Centrum Kultury, tam jeszcze jest 3 osobowy pokój wolny. Mają zapewnioną opiekę 
długoterminową. Nie jest to na 5, 10 dni tylko jeżeli będą chcieli pojechać mają taką 
możliwość i jeśli będą chcieli zostać  to mogą tyle ile potrzeba. Tutaj przyjmujemy 
długoterminowo tak samo i tam dodatkowy lokal, który przy Zespole Szkół Wierzchowiskach 
Drugich przygotowujemy. Można powiedzieć, że na koniec tygodnia będzie przygotowany                        
w 100 %. Dzieci też korzystają  z nauki, jest to z dopłatą za wyżywienie. To też była 
wypowiedź z rządu, że nie potrzebny jest ani wywiad ani decyzja po prostu dostają dopłatę. 
Natomiast jeśli chodzi o służbę zdrowia. Ze służby zdrowia korzystają wszyscy, którzy 
założyli sobie PESEL. U nas te 18 osób mają wszyscy już PESEL. Wszyscy mają                                             
już  możliwość skorzystania ze służby zdrowia na takich samych zasadach jak Polak.                           
Czyli lekarz ma go przyjąć i obsłużyć. Natomiast z prywatnych mieszkań nie powiem                                          
bo nie wiem. Bo jeżeli ktoś wziął uchodźców to on powinien im pomóc i to zabezpieczyć.                                           
Ja w tej chwili odpowiadam odnośnie zdrowotnej pomocy, że z tych 18 osób jest załatwione 
wszystko. Tak samo w przypadku dzieci tych naszych jest 3 plus tych prywatnych jeszcze są. 
W Wierzchowiskach jest 5 osób, w Modliborzycach jest około 9 osób. Zgłaszamy                                    
też te osoby, bo jeżeli ma PESEL założony może być zarejestrowany w biurze pracy,                            
również pomagamy im. Wtedy są traktowani jako osoba polskiego pochodzenia,                                           
która poszukuje pracy i będzie mogła być zatrudniona przez różne firmy na takich samych 
zasadach jak Polacy. Z tego co rozmawiałem okres zatrudnienia będzie krótszy                                             
niż w przypadku osoby z Polski. Także tutaj te sprawy staramy się w jakiś sposób rozwiązać. 
Żeby nie odbiegać od opieki zdrowotnej, proszę państwa opieka zdrowotna jest świadczona, 
jest to Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej  którego organem założycielskim jest Rada 
Gminy Modliborzyce. Myślę, że pewne rzeczy można poprawić, ale niektórych się nie da.                 
On i tak został na te godziny zmuszony i płacone ma dużo więcej niż inni lekarze.                                          
Nie da się 3 razy więcej zapłacić bo to się z sensem mija. Dlatego on tyle godzin pracuje na 
ile nas stać. Z lekarzami pediatrami jest problem ogólny. To tak jak tutaj było powiedziane.                                      
Po trzech dniach przyjmuje prywatnie,  prywatnie zawsze było, że dzwonisz i jesteś 
załatwiony. Widzicie co się dzieje. To jest problem, którego nie da się w pewnym stopniu 
rozwiązać. Tak samo i specjaliści. My im naprawdę składamy oferty, bo ja z Ośrodkiem 
Zdrowia rozmawiam,  są gabinety przygotowane, ale po co ma specjalista do Modliborzyc 
przyjeżdżać jak on ma u siebie pełno pracy. Logiczne patrząc po co ona ma przyjeżdżać                        
jak tam gdzie pracuje ma pełno pracy tam gdzie już przyjmuje. To się mija z celem.                                  
Po co ma marnować czas na przejazd gdy w tym czasie może przyjąć pacjentów.                                        
I dlatego to są problemy, które jest ciężko rozwiązać.  No wychodzimy z tym ale rynek                         
jest jaki jest,  mało jest specjalistów nie da się tego zrobić. Tak jak było powiedziane, zostało 
zakupione USG, został specjalista zatrudniony, który to obsługuje i odczytuje i jest okej.                                                        
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To udało się ale innych rzeczy się nie uda. Jest tutaj radny, który pracuje w szpitalu                              
w Janowie Lubelskim  i wie jak to jest ze specjalistami. To jest nieraz walka  o przetrwanie. 
Ale nie da się  żebyśmy 5 razy tyle zapłacili ile on zarabia gdzieś bo nas też nie stać. I to są 
problemy. Ja powiem tak, jeżeli ktoś ma znajomego, który jest specjalistą                                     
i chciałby pracować to proszę zgłaszać.  
 

Pani Danuta Kolasa – a ile dajecie?  
 

Pan Witold Kowalik – musi złożyć ofertę na początek, a resztę to rozmowa                               
z Ośrodkiem Zdrowia bo ja nie wiem ile tam można dać.  
 

Pani Danuta Kolasa – weźmy kardiologa, warunki ma by przyjmował prywatnie tylko  
żeby nie musiał płacić.  
 

Pan Witold Kowalik – jeżeli lekarz ma pacjentów to on nie będzie tracił czasu na 
przejazd bo przyjmie pacjentów w tym czasie u siebie.  
 

Pani Katarzyna Głąb – Panie Burmistrzu bo ja jeszcze jedno zdanie chciałam 
powiedzieć na temat pediatry. Jeżeli lekarz pediatra przebywa na zwolnieniu chorobowym, 
wiadomo nie może być w pracy. Ale gdy są szczepienia i przyjmują lekarze, którzy nie mieli 
do tej pory z tak maleńkimi dziećmi, noworodkami do czynienia to naprawdę z punktu 
widzenia matki, która idzie z takim dzieckiem do szczepienia i taki lekarz kwalifikuje gdzie 
sam się  boi obejrzeć dziecko. Tam powinien być pediatra.  
 

Pan Witold Kowalik – ja rozumiem, jeżeli Pani wskaże osobę, która będzie chciała 
przyjść, będziemy rozmawiać. 
 

Pani Katarzyna Głąb – spróbuje poszukać, poszukamy. 
 

Pan Witold Kowalik -  rok temu dawaliśmy informację, ale nikt nie był 
zainteresowany. Dobrze, że zgłosiła się  Pani doktor  Szubstarska.  Ona tutaj dużo więcej 
zarabia niż w Kraśniku. Dlatego te parę godzin wygospodarowała. Bo tak to nie chciała 
rozmawiać. Właśnie o to chodziło, żeby przynajmniej przy szczepieniach małych dzieci był 
fachowiec żeby mógł stwierdzić.  
 

Pani Katarzyna Głąb – teraz pani doktor nie było i badali inni lekarze bardziej na 
wyczucie niż badanie. 
 

Pan Witold Kowalik – no ja rozumiem. Jeżeli ktoś chce jeszcze poruszyć                                      
temat uchodźców i służby zdrowia to proszę. Jeżeli chodzi o oświetlenie                                                           
na Osiek to tutaj Pan Radny Wieleba zwracał uwagę. Powiem tak jeżeli robić                                     
oświetlenie  to trzeba budować linie przy drodze, a to jest spory koszt. Bo gdyby te słupy           
były bliżej drogi to zrobiłby to na starych słupach, które w tej chwili były to byłoby                                
to łatwiejsze i można by to było zrobić. Natomiast jeśli chodzi o oświetlenie                          
na Kolonii Zamek  tutaj obok kapliczki. Proszę państwa tutaj zostało to uregulowane,                         
mapy zostały zrobione jest to też  w budżecie zaplanowane, zobaczymy jak wyjdzie.                     
Możemy to zrealizować, mieliśmy to przygotowane. Remont chodnika na Koloni Zamek                                      
to postaramy się to zrobić z naszą Spółdzielnią Socjalną, którą mamy. Prężyna i druga droga. 
Prężyna to proszę państwa tam jest droga, którą w tej chwili  bieżące naprawy robimy                                 
i jak będziemy robili remont dróg gminnych to zostaną zrobione, natomiast docelowo jeżeli 
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będzie uregulowana własność, żeby można było zrobić tam nową nawierzchnię.                                        
Na Jędzurę ubytki, które tam były będziemy uzupełniać materiałem kamiennym                                       
jak dotychczasowo. Świnki droga w tej chwili wynająłem i będziemy robić równiarką,                                              
która będzie wykonywała wyrównywanie dróg gruntowych  i tam na Świnki też jutro ma 
zacząć. Następnie Kolonia Wolica, ul. Janówek,  Świnki i Stojeszyn,  równiarka naprawi 
uszkodzenia na ile to będzie możliwe. Ta droga była złożona do dróg powodziowych 
natomiast środki finansowe z budżetu państwa nie ma naboru wniosków, bo jeżeli by były                       
to byśmy je realizowali. Na uchodźców też już się mówi, że samorządy podpisały 
porozumienia i mają pieniądze. Do dnia dzisiejszego nie mamy porozumienia podpisanego, 
nie otrzymaliśmy nawet złotówki. Finansujemy to z naszych środków mimo, że nie mamy 
porozumienia podpisanego. Może kiedyś będę za to rozliczany, ale trudno. To wymaga 
wyższej konieczności, natomiast my powinniśmy mieć podpisane porozumienie, że ja dostanę 
te środki, które są zagwarantowane, które są obiecane samorządom. Ja na dzień dzisiejszy 
mówię nie mam nic, idę w ciemno. Dlatego przesunęliśmy zarządzanie kryzysowe                                       
na paragraf, który ma być wydzielony. Jak będzie nie wiem. Nie wiem jak tam wyjdzie, ale 
też nie możemy powiedzieć, że nie pomożemy ludziom bo oni wymagają tej pomocy. Nie ma 
innego wyjścia. Jak oni przyjechali pierwszy dzień to naprawdę były wystraszone, a dzisiaj 
jest całkiem inne ich podejście. Ale też wiele przepisów jest jeszcze nieobjaśnionych i to jest 
najgorsze, że w mediach się puści informację, że już załatwione. Ja słucham nie raz jedynkę, 
dwójkę,  przepraszam, że to powiem jak mówią z góry co jest zrobione to mi się niedobrze 
robi. Wiem jaka jest sytuacja z czym ja się  na co dzień spotykam, że to nie jest do końca 
prawda. Chcą ja nie powiem, że nie chcą ale to nie jest dopięte skorygowane, że ja jutro 
podpisuję porozumienie i mam pieniądze zagwarantowane ja wydaję robię coś z tego.                          
Jak inaczej postąpić. Jest tak i musimy  to wspólnie w jakiś sposób dźwigać, pomagać nawet  
z tego względu, że jesteśmy katolikami to musimy to robić. Dziękuje uprzejmie.  
 

Pan Adam Kapusta – dziękujemy bardzo Panu Burmistrzowi za odpowiedzi                                  
za wyjaśnienia. I to jest prawda, że musimy to wspólnie dźwigać tak jak Pan Burmistrz 
powiedział. Bo już nie jedna rzecz, która trafia do nas na biurko, to dzięki temu wspólnemu 
wysiłkowi i zaangażowaniu to idzie to się udaje. Ale tutaj trudno jest,  także dziękujemy                         
za te wyjaśnienia. Przy okazji dziękuje Panu Burmistrzowi bo wyszedł z inicjatywą żeby                        
ta pomoc żywnościowa dla uchodźców była. Pani Kierownik ze swoim sztabem ludzi 
opracowała to wszystko formalnie. Też chciałem podziękować naszemu Stowarzyszeniu, 
które zajmuje się wydawaniem tej żywności. Czyli podziękowania na ręce Zarządu                                     
a jest dzisiaj przewodnicząca dla Zarządu Koła Gospodyń Wiejskich „Wysokie Obcasy”                                           
z Modliborzyc za wysiłek. To kolejny element w tej całej układance samorząd, plus 
stowarzyszenia, plus inicjatywa ludzi. Ludzie robili z własnej inicjatywy te wszystkie zbiórki. 
Wiadomo, że to trzeba koordynować, żeby trafiła w dobre miejsce i żeby było wykorzystane 
ale to co na samym początku się pojawiło to zaangażowanie i zainteresowanie ludzi było 
bezcenne. Jeszcze z takich bo już kończymy ten punkt zapytania i wolne wnioski z tych 
rzeczy, które pomogą nam trochę odetchnąć od tej sytuacji chciałem zakomunikować,                                  
że Pan Burmistrz zaprasza na konkurs palm osoby, instytucje, szkoły. Konkurs odbędzie                                
się troszkę w innej formule bo do 5 kwietnia 2022 roku. Palmy tradycyjne w dwóch 
kategoriach przygotowane indywidualnie i zespołowo. Prosimy o to, żeby przynosić                                   
do biblioteki i tam będzie obradowała komisja  5 kwietnia 2022 rok,  natomiast finał konkursu 
będzie w niedzielę. Będzie ogłoszenie wyników i wręczenie nagród. Dziękuje bardzo,                                 
w takim razie przechodzę do punktu 16.      
 
Ad. pkt 16. Zamknięcie sesji.  
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Pan Adam Kapusta – Wobec wyczerpania porządku dzisiejszych obrad, dziękuję 
wszystkim osobom, które brały udział w dyskusji, zabierały głos. Zamykam obrady XXVIII 
sesji obecnej kadencji Rady Miejskiej  w  Modliborzycach, dziękuję wszystkim za przybycie.  
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